
1925 23/11 82: Meddelelser fra formanden 1926 
[Formanden] 

Forslag til lov om ændring af lov om børne- 
tilskud og andre familieydelser. (Ændring af 
normalbidraget). 

(Lovforslag nr. L 67). 

Medlemmer af folketinget Glistrup (FP), 
Askjær Jørgensen (FP) og Maisted (FP) har 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at frem- 
sætte: 

Forslag til koncernskattelov. 
(Lovforslag nr. L 68). 

Medlemmer af folketinget Erik B. Smith 
(S), Albertsen (S), Mette Groes (S), Hans Jør- 
gen Jensen (S), Torben Lund (S), Lykketoft 
(S), Inge Fischer Møller (S) og Taanquist (S) 
har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om genopta- 
gelse af sagsbehandlingen af tildelte laveste 
invalidepensioner i perioden 25. maj-l. okto- 
ber 1982. 

(Beslutningsforslag nr. B 25). 

Medlemmer af folketinget Tinning (VS), 
Steen Folke (VS), Anne Grete Holmsgård 
(VS), Waldorff (VS) og Wilhjelm (VS) har 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at frem- 
sætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om børnefa- 
miliens økonomi. 

(Beslutningsforslag nr. B 26). 

Medlemmer af folketinget Margrete Auken 
(SF), Dræbye (RV) og Waldorff (VS) har 
meddelt mig, at de ønsker til miljøministeren 
at stille følgende: 

Forespørgsel. 
»I hvilket omfang er den danske regering 

blevet inddraget i den svenske planlægning 
og beslutning om atomaffaldstransporterne 
gennem Øresund og Store Bælt, og hvilke 
oplysninger har regeringen fået om ricisi og 
afbødende foranstaltninger i tilfælde af en 
ulykke samt om alternative transportmulighe- 
der og alternativ behandling af det radioakti- 
ve affald?« 

(Forespørgsel nr. F 6). 

Erhvervsudvalget har afgivet betænkning 
over: 

Forslag til lov om ændring af lov om ban- 
ker og sparekasser. (Afskaffelse af såkaldte 
samfundsrepræsentanter i bestyrelsen for 
banker og sparekasser). (Lovforslag nr. L 50). 

Eksemplarer er omdelt. 

Fra Nordisk Råd, den danske delegation, 
er modtaget beretning om Rådets 30. session 
i Helsingfors samt et eksemplar af kapitel I i 
Nordisk Ministerråds beretning til 30. sessi- 
on. (Det nordiska samarbetet -  Ministerrå- 
dets verksamhet). 

Eksemplarer er omdelt. 

Skriftlig fremsættelse af orslag: 

Helle Degn (S): 
Under henvisning til lovforslagets tekst og 

bemærkninger tillader jeg mig hermed som 
ordfører for forslagsstillerne at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  lov om børne- 
tilskud og andre familieydelser. (Ændring af 
normalbidraget). 

(Lovforslag nr. L 67). 

Glistrup (FP): 
Under henvisning til lovforslagets tekst og 

bemærkningerne hertil tillader jeg mig som 
ordfører for forslagsstillerne herved at frem- 
sætte: 

Forslag til koncernskattelov. 
(Lovforslag nr. L 68). 

Erik B. Smith (S): 
Under henvisning til beslutningsforslaget 

og bemærkningerne hertil tillader jeg mig 
som ordfører for forslagsstillerne herved at 
fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om genopta- 
gelse af sagsbehandlingen af  tildelte laveste 
invalidepensioner i perioden 25. maj-1. okto- 
ber 1982. 

(Beslutningsforslag nr. B 25). 

Tinning (VS): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om børnefa- 

miliens økonomi. 
(Beslutningsforslag nr. B 26). 



1927 23/11 82: Skriftlig fremsættelse 1928 

[Tinning] 

Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 
slagets tekst og de bemærkninger, der ledsa- 
ger dette. 

Uden for dagsordenen foretoges: 

Valg af en stedfortræder til Europarådets rådgi- 
vende forsamling: 

Formanden: 
Efter at Birte Nyby Sørensen (CD) er ud- 

trådt som midlertidigt medlem af folketinget, 
har vedkommende gruppe i hendes sted ud- 
peget medlem af folketinget Emmert Ander- 
sen (CD) til ny stedfortræder for Pelle Voigt 
(SF) til den danske delegation til Europarå- 
dets rådgivende forsamling. 

Den pågældende er herefter valgt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om meddelelse af orlov til og ind- 
kaldelse af stedfortræderen for folketingsmedlem 
Ellemann-Jensen. 
Formanden: 

Den pågældende har søgt om orlov i hen- 
hold til forretningsordenens § 42, stk. 3, litra 
d, jfr. stk. 4, på grund af midlertidig udsen- 
delse i offentligt hverv. 

Hvis ingen gør indsigelse, vil jeg betragte 
det som vedtaget, at der meddeles den på- 
gældende orlov som ansøgt fra og med den 
24. november 1982, og at stedfortræderen 
indkaldes som midlertidigt medlem. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Indstilling fra udvalget til valgs prøvelse. 

Forhandling 

Annelise Gotfredsen (KF): 
Folketinget har nu vedtaget at meddele 

orlov til et medlem af folketinget og at ind- 
kalde stedfortræderen. 

Som ordfører for udvalget til valgs prøvel- 
se skal jeg herefter tillade mig at gøre indstil- 
ling om, at stedfortræderen godkendes som 
midlertidigt medlem af folketinget. 

Hr. Ellemann-Jensen er valgt i Århus amts- 
kreds, og i anledning af hans orlov indkaldes 
1. stedfortræder for venstre i denne amts- 
kreds, energiminister Knud Enggaard. 

Udvalget til valgs prøvelse har i et møde i 
dag behandlet denne sag, og jeg kan herefter 
på udvalgets vegne afgive følgende: 

Indstilling 

Energiminister Knud Enggaard godkendes 
som midlertidigt medlem af folketinget fra 
og med den 24. november 1982. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 151 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Tredje behandling af lovforslag nr. L 15: 
Forslag til lov om bemyndigelse til optagelse 

af indenlandske statslån. 
(Fremsat 5/10 82. Første behandling 13/10 

82. Betænkning 3/11 82. Anden behandling 
18/11 82). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Ingerlise Koefoed (SF): 
Jeg har skrevet i betænkningen, at vi vil 

redegøre for vores stilling ved tredjebehand- 
lingen, og det vil vi da så. 

Vi mener stadig, at der er grund til àt give 
bemyndigelse til at optage statslån, men vi 
mener ikke, at bemyndigelsen behøver at gå 
helt op på de 100 pct. Derfor vil vi undlade 
at stemme. Vi vil, ligesom jeg gjorde ved an- 
den behandling, bede regeringen meget nøje 
overveje, om man ikke til næste år skal fore- 
slå en bemyndigelse på 60 pct. eller 70 pct., 
da det, så vidt jeg kan se af svaret fra finans- 
ministeren, vil have nogle gunstige virkninger 
på renteniveauet og på muligheden for at 
interessere investorerne for at købe indeksob- 
ligationer. 


